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AU6/2018-19 
Protokoll fört vid AU 6 2018-2019 
Tid: torsdag 13 juni 2019, 14.00 – 19.00 
Plats: Lions kontor, Stockholm 
Närvarande: GRO Nils-Erik Borgström, IPGRO Mats Granath, VGRO Thorbjörn 
Bengtsson. 
Avanmälda: Controller Bengtåke Johansson, VGRO Elect Anna Maria Bernstein. 
 

1. Mötet öppnades av GRO Nils-Erik Borgström som hälsade alla närvarande välkomna till 
Lions kontor i Kristineberg och AU 6 tillika verksamhetsårets sista AU. 
 

2. Vid protokollet enligt fastställd ordning VGRO Thorbjörn Bengtsson 
 

3. Tillkommande ärenden och övriga frågor 
Övriga frågor                                                                                                                                
a) LCIF 
b) Second chance 
c) IP besök 
d) Ledarskapsutbildning 

 
4. Fastställande av dagordningen 

 
5. Protokoll från AU5-18-19. 

Protokollet genomläst och noterat. 
 

6. Remitterat / uppdrag till AU från GR6 
a) New Voices. AU föreslår att GR 1 beslutar att avsätta en rambudget om SEK 30 000 

avsedda för New Voices. Det minskar det budgeterade resultatet med SEK 30 000 samt 
att ärendet bereds av GMT och New Voices till GR 1 att föredras under GR 1 för beslut 

b) Diabetes. I Sverige är Lions Club representerad i diabetesfonden (forskning omkring 
barndiabetes). Efter ingående diskussion i AU har AU landat i att återta förslaget. I  
Sverige omfattas diabetes inom sjukvårdens ansvarsområde. 

c) Hjälpfonden – FRII/ Giva. AU föreslår att 90-kontot kvarstår i Hjälpfondens regi samt 
medlemskapet i FRII/ Giva och att kostnaden tas ur insamlade medel. AU föreslår GR 
besluta att MD täcker den fasta kostnaden om SEK 3000. 

d) RLLI utbildning i NSRs regi. AU beslutade ge uppdraget att utreda frågan till Per 
Jansson för rapportering till GR 2 

e) AU beslutade revidera Organisationsplanen enligt 8b. 
f) Mötesplanen är reviderad. 
g) Medlemskampanj. Återkommer under § 15. 

 
7. Beslutskontrollen 

Beslutsärenden, AU tillhanda skriftligt föredrogs av GRO. 
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8. Ekonomi/ Budget/ Prognos 
Lions ekonom Bengt Lundblad föredrog MD 101s ekonomiska läge med tillhörande prognos 
till verksamhetsårets slut. Prognosen visar på ett visst överskott och följer plan. Till detta 
skall påpekas att kontot ”Övriga kommittéer” har belastats med SEK 70 000 och reserverats 
för den valda ID kandidaten 2019 – 2020. 
 

9. AU fastställde reviderad och förevisad organisationsplan för 2019 – 2020 
 

10. AU fastställde reviderad och förevisad mötesplan 2019–2020  
 

11. Förslag till beslut vid GR1 avseende firmatecknare, attestordning, delegeringsordning 
och arbetssätt.  
AU fastställde dokumenten med fastställda justeringar. 
 

12. Samarbete med Special Olympic inför Åre 2021  
AU föreslår att MDGST sammanställer en projektplan för samarbetet med Special Olympics 
gällande World Winter Games 2021, förväntningar, arbetsfördelning och kostnader 
redovisade i projektplanen. Den skall redovisas senast vid AU 1 den 1/8–19. 
 

13. Uppstart WML – Somalia 
GRO rapporterar att avtalet är undertecknat och returnerat till projektet. Projektledningen 
skall rapportera uppstartsarbetet i sommar till AU inför GR 2.  
 

14. Reviderad Projektplan De Glömda Barnen. 
De reviderade projektplanen har inkommit med reviderad projektplanen. 
 

15. Medlemskampanj 2019–2020 
AU föreslår att GR beslutar att distrikten stödjer klubbarna i medlemskampanjer i samband 
med att Lions berättar om de projekt vi har nationellt och internationellt. Dessutom föreslår 
AU att GR genomför en medlemskampanj i samband med Världs Lionsdagen dagen den 
8/10. Klubbarna föreslås själva välja insamlingsform och tema. 
MDGMT får uppdraget att utarbeta en projektplan inför GR 1. 
 

16. Inkomna rapporter 
a. Miljöpriset Bil 163.                                                                                              

Rapporten noteras och läggs till handlingarna. 
b. Rapport från ungdomsverksamheten har inkommit, noteras och läggs till 

handlingarna. Bil 164. 
c. Jubileumsinsamlingen. Rapport har inkommit, noteras och läggs till handlingarna. 

Fullständig rapport kommer under oktober 2019. Bil 165. 
 

17. Inför Convention i Milano 
Convention närmar sig. Inget mer att rapportera. MD 101 har förordat Patti Hill till val som 
3:e IP och ett Support Team från Sverige kommer att delta vid Convention. IPGRO är 
ansvarig från Sverige. 
 

18. Övriga frågor. 
a) LCIF, Världslionsdagen. Bil 166. 
b) ”Second chance”. AU föreslår att Gunilla Löf som berättade om second chance under 

RM 19 kontaktar pågående GR.   
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c) GR 2, IP besök. Förberedelser diskuterades. 
d) Ledarskapsutbildning. Ärende inkommit från Anna Maria Bernstein om att LCIP 

certifiering behövs från 2020 kommer att erfordras för VDG utbildning. En person har 
genomgått denna utbildning – Ralf Melin – som behöver komplettera denna för att 
godkännas som utbildare för VDG. Frågeställning, behöver MD 101s kommande MD 
GLT denna utbildning för att genomföra utbildning av VDG. Kommande IPGRO Nils-
Erik Borgström undersöker behovet av kompetensen för denna utbildning. Rapport till 
GR 2. AU är positivt inställda. Bil 167. 
 

19. Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller. 
GRO, fortsätter som IPGRO med nya intressanta uppdrag. Ett stort tack för detta året 
IPGRO ser fram emot Milano och ett bra samarbete med kampanjen för Patti Hill. IPGRO 
tackar nu för sig med ett visst vemod efter sitt sista GRAU inom MD 101 och ser fram emot 
sitt nya uppdrag som ID kandidat. Mats tackade GRO Nils-Erik för ett konstruktivt sista 
GRAU för verksamhetsåret. 
VGRO tackade för ett lärorikt år med bra mentor- och kamratskap. Förutom ett antal möten 
även i det praktiska Lionsarbetet. 
Controller, avanmäld 
 

20. Mötets avslutades. Nästa möte enligt mötesplan 2019 - 2020 

 
 
 
 
Vid protokollet: 
 
 
 
 
 
Thorbjörn Bengtsson   Nils-Erik Borgström 
Sekreterare/VGRO   GRO 
   
 
 
 
 
 
Mats Granath 
IPGRO    
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Bil 163 


Rapport 6 från Sveriges Lions miljöpris till AU 6. 
 


Miljöpriset 
Peckas naturodlingar deltog i prisutdelningen med 4 personer. Det fungerade väl med att dela 
ut priset på Sigmatorget i Västerås. Det var positivt att pristagaren fick möjlighet att berätta 
om hur företaget arbetade både i samband med miljöseminariet och vid prisutdelningen. 
 
Den andra pristagaren Greta Thunberg, har tidigare uttrycket att det är en ära att ha fått priset. 
Familjen har nu fått ett par mail med frågan om lämpligt tillfälle att ge Greta priset. Hittills 
har inget svar erhållits. Jag fortsätter att ställa frågan. 
 
Pressrelease om priset och utdelningen har lagts på Newsdesk, men har mig veterligen inte 
tagits upp av media. För intern spridning finns en artikel om miljöpriset och lite resonemang 
om Lions och miljöfrågan i tidningen Lion. 
 
Lions hemsida kommer att uppdateras i närtid. 
 
En eller två artiklar planeras till nästa nummer i tidningen Lion om prisutdelningen 2019 och 
nästa års pris/priser. 
 
Lions i Härnösand kommer i lokala media att uppmärksamma priset till Peckas Naturodlingar. 
 
Arbetsgruppen och sammankallande för miljöpriset är utsedda på två år. Inför nästa 
verksamhetsår behöver arbetsgrupp och sammankallande åter utses. Man kan fundera på om 
MDs miljökommitté och arbetsgruppen för miljöpriset kan vara samma personer eller delvis 
samma personer. Då skulle alla eller flera av distrikten ingå i arbetsgruppen. Samtidigt är det 
angeläget att ta vara på det engagemang som finns. Vi vet inte hur många som vill jobba med 
miljöfrågan och hållbar utveckling inom Lions. Det är också möjligt att några eller alla i 
nuvarande arbetsgrupp vill fortsätta. 
 
För priskommittén kompletteras arbetsgruppen med Johanna Ragnartz, VD på Håll Sverige 
Rent. 
 


Externa media 
Det har varit segt att få fram en pressrelease i samband med utdelningen av miljöpriset. 
Uppmärksamhet externt är intressant inte bara för själva miljöpriset, utan även för pristagarna, 
de som lämnat förslag till pristagare och för Lions som organisation. Rutiner behöver arbetas 
fram så att PR-grupp och Lions kontor lätt kan bearbeta och sända ut pressreleaser, artiklar 
mm till olika media.  
 
Det är önskvärt med en arbetsplan för PR-gruppen, som på lämpligt sätt remissas till GR, 
Lions projekt, kommittéer, arbetsgrupper, distrikt, zoner och klubbar. 
 
 
2019-06-09 
 
Jan Eksvärd 
Lions i Knivsta 
Sammankallande i arbetsgruppen och priskommittén för Miljöpriset 
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2019-06-07 
 
Rapport från ungdomsverksamheten           
 
Lions Sveriges ungdomsverksamhet 2019-06-07 
 
Lions Camp Kohlswa, Sweden 2019,101B  
Alla förberedelser är nu klara inför lägret och man har värdfamiljer till alla inkommande 
ungdomar. Värdfamiljerna har fått information om sina ungdomar och man har skickat 
kontaktuppgifterna till värdfamiljerna till ungdomarna. 
Det är upprättat en facebooksida och alla aktiviteter som skall vara under lägret är ordnade. 
Det kommer 26 ungdomar till lägret varav 2 kommer från Sverige. 
Mycket bra jobbat av lägerkommittén! 
 
Rapport för utresande ungdomar från Sverige 
Som läget är idag så kommer 25 ungdomar från 18 klubbar att åka på Lions internationella 
ungdomsläger. 5 av ungdomarna kommer att åka overseas, 2 till det svenska lägret och övriga till 
Europa. 
Alla ungdomarna har inte fått värdfamilj utsett  och jag har kontaktat de ansvariga i de länder där 
det fattas och man håller på för fullt att skaffa fram värdfamiljer till alla ungdomar. 
 
Kommande ungdomsverksamhet 
 
Lions Camp Scania, Sweden 2020, 101S 
Lägerplaneringen har startat upp i det nya distriktet 101S och man har haft ett möte där man 
bestämt lägerplats som kommer att vara på Tygegården i Ystad. Man har även utsett ansvariga 
för: Lägerledning och programkommitté,  Samordning av värdfamiljsanskaffning. 
Fördelning av ansvarsområde i lägerkommittén kommer att göras under hösten. 
Med den budget som 101S har så har man möjlighet att ta emot 30 ungdomar varav man räknar 
med att 5 kommer från Sverige. Då det endast kommer att vara detta läger under 2020 som Lions 
Sverige kommer att arrangera har man gjort research för fler ungdomar och det finns möjlighet 
att kunna ta emot 40 ungdomar men då måste man få ekonomisk stöttning från övriga distrikt. 
 
Budget 
Ungdomsverksamheten håller budget som planerat. 
 
Ansvarsområde ungdomsverksamheten MD. 
 
YED Anita Hult, ansvarar för utresande ungdomar från MD:s klubbar 
vYED Britt Nilsson, ansvarar för inkommande ungdomar till svenska läger 
 
Frågor, idéer och synpunkter mottages tacksamt! 
 
Anita Hult    Britt Nilsson 
YED 101MD    vYED 101MD 
hult_anita@hotmail.com   brittkickan@hotmail.com 
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2019-06-11 
 
Rapport från kommitté Jubileumsinsamlingen 
 


GR7     
 


a. Inga nya ansökningar har registrerarts efter den 16 januari 2019. 
 


b. Styrelsen har haft sammanträde den 10 juni och behandlat ansökningar då några 
klubbar har återlämnat beviljade medel. 


 
c. Återstående medel per den 11 juni är cirka 400 kronor 


 
d. Eventuellt kan det komma in ytterligare medel då klubbar inte utnyttjar beviljade 


medel. Den förmodligen sista aktiviteten som genomförs är i oktober 2019 
 


e. Nästkommande möte i styrelsen är planerat till september/oktober för färdigställande 
av rapport. 
 


f. I oktober genomförs den sista aktiviteten som har beviljats. 
 


 
 


 
Lars Palo 
Ordförande i styrelsen för Jubileumsinsamlingen 
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LCIP Certification för Ralf Melin 
 
GLT Ralf Melin genomförde ovan examination i Frankfurt i våras i kursen Lions 
Certified Instructor Program. Utbildningen var gemensam för Europa.  Han fick veta att 
man av totala antalet deltagare endast skulle godkänna 30%. Efter det skulle deltagarna få 
tillfälle till ytterligare en examination och av dessa skulle man godkänna 20%. 
Utbildningen genomfördes på engelska i Ralfs grupp och avslutades med en  1 timmes 
videofilmning av ett interaktivt utbildningstillfälle för en grupp ”elever”. 
 
Den information som framkommit är att LCIP-certifiering fr o  m 2020 kommer att vara 
obligatorisk för att godkännas som MDGLT med ansvar för bl a VDG-utbildning. Med 
andra ord hastar det för MD att säkerställa att lämpliga kandidater bereds tillfälle att 
genomgå en sådan certifiering. Om inte så sker har man antytt att man måste anlita en 
godkänd instruktör från annat land. Denna information bör dock bekräftas, då den inte är 
helt tillförlitlig i dagsläget. 
 
Ralf fick nyligen beskedet att han inte hade lyckats placera sig i 30%-gruppen, men att 
man ville uppmana honom att göra en andra inspelning och lämna in för ny bedömning 
eftersom hans chanser ansågs goda att kunna bli godkänd. 
 
Det är nu viktigt att GR å sin sida uppmuntrar Ralf att kunna genomföra en sådan 
videoinspelning på en timme, valfritt språk. Mitt förslag är att man vid upptakten för 
VDG eller vid GR2 i Upplands Väsby ger honom en chans. Jag vet inte om programmet 
för årets VDG-utbildning är upprättat och vad innehållet är. 
 
Vi måste se detta som en möjlighet för MD att bibehålla rätten att själva utbilda våra 
kommande ledare och se till att vi har kompentensen som krävs för det. 
 
 
 
2019-06-12 
 
Anna Maria Bernstein 
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En riksomfattande aktivitet i MD101 på Världsliondagen 2019 
 
På uppdrag av MDs LCIF-koordinator Anders Blomqvist och delar av landets 
distriktskoordinatorer presenterade jag ett förslag till aktivitet den 8 oktober, 
Världsliondagen på riksmötet i Västerås. 
 
Troligtvis har man från MD aldrig tidigare initierat ett sådant projekt. Vi tycker att det är 
en dag då vi kan inspirera alla landets klubbar att gå ut med ett gemensamt tema och 
genomföra en lokal aktivitet för att fira dagen. 
 
Det finns säkert klubbar som varje år firar denna dag, men det är alltför många som inte 
gör det. Orsaken kan vara brist på inspiration och företagsamhet. 
 
Om vi skulle uppmana alla klubbar att gå ut i sina gula jackor och genomföra en aktivitet, 
så tror vi att genomslagskraften skulle bli enorm. Aktiviteten fyller flera funktioner: 
 


• Större chans till mediabevakning. 
• Rekrytering av medlemmar. 
• Insamling av pengar till ett ändamål alternativt gratis PR för vår organisation. 


 
Vårt förslag till årets tema är MILJÖ – ett av de nya huvudområdena i LCIFs Kampanj 
100. Temat är också högst angeläget för oss Lions och alla samhällets åldersgrupper, inte 
minst unga människor som börjar tvivla på en framtid. 
 
För att åstadkomma ett bra resultat krävs att man på MD-nivå engagerar såväl GR som 
PR/Info, Miljökommittén och GAT, främst GMT och GST. 
 
Tanken är att vi nu startar en tradition för att synas utåt och att skapa samhörighet mellan 
landets klubbar och MD. 
 
2019-06-12 
 
Enligt uppdrag 
 
Anna Maria Bernstein 
LCIF-koordinator 101A 


 





